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W związku narastającą falą zachorowań na koronawirusa i wprowadzeniem na 

terenach obiektów uzdrowiskowych specjalnych przepisów i zaleceń sanitarnych, 

obserwujemy wyraźny spadek liczby przyjazdów kuracjuszy. Dotyczy to zarówno 

przyjazdów kontraktowanych na podstawie umów na świadczenia medyczne z NFZ, jak i 

gości indywidualnych (pełnopłatnych). W pierwszym dniach turnusu NFZ, po stwierdzeniu 

występowania koronawirusa na terenie kraju, liczba tzw. „niedojazdów” sięgała ok. 30%. Na 

dziś to już przeszło 100 rezerwacji komercyjnych anulowanych w naszych obiektach. Wraz z 

rozprzestrzenianiem informacji o kolejnych przypadkach choroby, odwołania rezerwacji 

przybrały na sile. Ponadto jest bardzo prawdopodobne, że już w najbliższej przyszłości w 

działalności uzdrowiskowej wprowadzone zostaną dodatkowe zakazy i obostrzenia, jak ma to 

miejsce np. w wypadku szkolnictwa, czy instytucji kultury.    

 

Zachodzi więc uzasadniona obawa, że w krótkim czasie podmioty z branży 

uzdrowiskowej dotknie bardzo poważny kryzys, który w wielu przypadkach doprowadzić 

może finansowej katastrofy. Na mocy umów zawartych z NFZ, sanatoria zobowiązane są do 

utrzymywania stałej gotowości zakładów lecznictwa uzdrowiskowego. Koszty utrzymania 

obiektów i personelu (płace) są względnie stałe, jednak ograniczenie przyjazdów kuracjuszy 

lub kompletny ich zakaz pozbawia zakłady dochodów.  

 

W calu zagwarantowania przedsiębiorstwom płynności finansowej i umożliwienia 

przetrwania kryzysu, niezbędne jest natychmiastowe podjęcie środków zaradczych, np. 

poprzez stworzenie programu osłonowego i rekompensat wyrównujących poniesione straty. 

Jeżeli lecznictwo sanatoryjne nie zostanie natychmiast objęte specjalnym programem 

pomocowym, to praktycznie wszystkie firmy świadczące usługi w tej dziedzinie w ciągu 

zaledwie kilku tygodni utracą płynność finansową.  

 

        Z poważaniem  


